
� Turizm ve Gezi Kulübü Başkanı
Demet Çıkı ve Başkan Yardımcısı Volkan
Er, düzenlenen tanışma toplantısında
kulübü tanıttılar ve yeni dönemde dü-
zenlenmesi planlanan geziler hakkında
bilgi verdiler. 3. SAYFADA

� Üniversitemizde Öğretmenler Günü
kutlaması 1 Aralık’ta Atatürk Kültür ve
Sanat Merkezi Opera ve Bale Salo-
nu’nda saat 10.00’da başlayacak.

� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, “Anadolu
Üniversitesi 10 Kasım Atatürk’ü Anma
Töreni”nde İstiklal Marşı’nı seslendiren
Devlet Konservatuvarı Opera Anasanat
Dalı Korosu’nu ziyaret etti. 5. SAYFADA

� Turizm Araştırma ve Uygulama Bi-
rimi tarafından düzenlenen konferansa
konuşmacı olarak katılan Yöre Turizm
yetkilisi Ufuk Özkaratay, Türklerin bi-
linçli otel seçimi yapmadıklarına dikkat
çekti. Özkaratay, “Hiç kullanmadığımız
özellikler için paramızı boşa harcıyo-
ruz” dedi. 3. SAYFADA

� Güzel Sanatlar Fakültesi Van Yü-
züncü Yıl Üniversitesi Güzel Sanatlar
Fakültesi öğretim üyesi Doç. Dr. Hasan
Kıran’ın katılımıyla, ağaç baskısını an-
latan bir dizi etkinlik düzenledi. Doç.
Dr. Hasan Kıran, 23 Kasım Salı günü,
Kütüphane Dokümantasyon Merkezi
Alt Sergi Salonu’nda ‘Eski Şamanistik
Söylenceler’ sergisini açtı, GSF Konfe-

rans Salonu’nda
‘Japon Baskı
Resmi’ konfe-
ransında baskı
sanatını anlattı
ve son olarak
Japon ağaç
baskı atölye ça-
lışması gerçek-
leştirdi.
6. SAYFADA

� Avrupa Birliği 7. Çerçeve Programı
Bilgi Günü’nde konuşan Rektör Yardım-
cısı Prof. Dr. Hasan Mandal, farklı kültür-
den gelen insanların bir arada iş
yapmasının en önemli kazanım olaca-
ğını söyledi. 3. SAYFADA

‘Başarıya
ulaşmada
işbirliği önemli’

� Anadolu Üniversitesi Çocuk Yuvası’nın küçük öğrencileri de 10 Kasım günü Ulu Önder Atatürk’ü törenle andı. 4’DE

‘Biz gezmeyi
seviyoruz’

Rektör koro
üyelerini
ziyaret etti

‘İhtiyaca göre
otel seçimi
yapılmalı’
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Minikler Atatürk’ü andı

Üç etkinlikle
ağaç baskı
sanatı

Yeni Bir Bakış Açısı Kazandırıyor Batı Avrupa İçin yeni programlar Geliyor

� Radyo A’da yayınlanan “Rektörümüz Sorula-
rınızı Yanıtlıyor” programına katılan Rektör

Prof. Dr. Davut Aydın, bilgi ve teknolojinin
çok hızlı eskidiğine dikkat çekti. Aydın,
kendini yenilemek isteyenler için “ikinci

üniversite”nin çok büyük bir fırsat ol-
duğunu söyledi.

� Programa Anadolu Üniversitesi Batı Avrupa
İrtibat Bürosu Yöneticisi Yard. Doç. Dr. Atilla
Doğan da katıldı. Üniversitemizin Avru-
pa’daki eğitim çalışmaları hakkında bilgi
veren Doğan, Batı Avrupa’daki yurttaşlarımız
için yeni programların gelecek öğretim yılında
açılacağını duyurdu. 2. SAYFADA

Eğitim süresi ömrü de uzatıyor

Söyleşi
� ‘İnsanlar var oldukça
öğretmenlik mesleği de
yaşayacaktır’ 7. SAYFADA

Söyleşi
� ‘Özel sektörle iş birliğine
hazırız’ 4. SAYFADA

Öğrenci Görüşleri
� Yemekhaneden memnun
musunuz? 8. SAYFADA

Prof. Dr. Şeref
Demirayak
emekli oldu

Öğretmenler
Günü kutlaması
1 Aralık’ta

� Eczacılık Fakültesi öğretim üyesi
Prof. Dr. Şeref Demirayak, 30 yıllık eği-
tim hayatının ar-
dından
emekliye ay-
rıldı. Prof. Dr.
Demirayak için
Ecacılık Fakül-
tesi tarafın-
dan bir
veda tö-
reni dü-
zenlendi.

5’DE

Üniversitemizde bayramlaşma heyecanı
Hale KARAKAYA

� Kurban Bayramı dolayısıyla bir
araya gelen Anadolu Üniversitesi
akademik ve idari personeli 12
Kasım günü Atatürk Kültür ve
Sanat Merkezi fuayesinde bay-
ramlaştı. Törende, Rektör Prof.
Dr. Davut Aydın, Rektör Yardım-
cıları Prof. Dr. Hasan Mandal,

Prof. Dr. H.Nüvit Oktay, Prof. Dr.
Meryem Akoğlan Kozak ve Prof.
Dr. Naci Gündoğan, akademik ve
idari personel ile tek tek bayram-
laştı. Bayramlaşmaya Anadolu
Üniversitesi’nin temelini oluştu-
ran Eskişehir İktisadi ve Ticari
İlimler Akademisi’nin kurucusu
eski Milli Eğikim Bakanlarından

Prof. Dr. Orhan Oğuz da katıldı.
Anadolu Üniversitesi öğretim

üyelerinin, öğrencilerinin ve per-
sonelinin bayramını kutlayan
Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, bay-
ramların, dostluk ve kardeşlik iliş-
kilerini pekiştirdiğini belirterek,
Anadolu Üniversitesi ailesi için
sağlık ve mutluluk diledi.

Ege Çubukçu
Radyo A’da
‘Rap’i anlattı
� Radyo A, 18 Ekim günü rap şarkı-
cısı Ege Çubukçu’yu konuk etti. Radyo
programcılarından Nur Demir’in ko-
nuğu olan Çubukçu, daha albüm çı-
karmadan Türkiye genelinde 350-400
konser verdiğini belirterek, yaşadığı
en büyük zorluğun yaptığı müziğin
Türkiye’de kabul görmemesi oldu-
ğunu söyledi. 4. SAYFADA

12
Anadolu Üniversitesi’nin

Batı Avrupa’daki

sınav merkezi

sayısı:

Rektör Prof. Dr.
Davut Aydın
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� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Radyo
A’da yayınlanan Rektörümüz Soruları-
nızı Yanıtlıyor programına konuk oldu.
Nur Demir’n sunduğu programa Ana-
dolu Üniversitesi Batı Avrupa İrtibat Bü-
rosu Yönetecisi Yard. Doç. Dr. Atilla
Doğan da katıldı. Programda özetle şu
konuşmalar yer aldı...

� Çalışmalar yoğun bir şekilde devam
ediyor değil mi hocam?

Atilla Doğan: Evet benim için sürpriz
oldu. Sayın rektörüme teşekkür ediyo-
rum. Anadolu Üniversitesi Türkiye’deki
insanlara yönelik eğitim düzeyini yük-
seltmemisyonunuuzunzamandanberi
yurt dışına da taşımış durumda. Al-
manyamerkezolmaküzereAvrupa’daki
birçok ülkede Türk varlığından söz ede-
bilirizvebiz25yıldıroradakivatandaşla-
rımızıeğitimkonusundageliştirmekiçin
Türkeğitimsisteminiherdüzeydeorada
sunuyoruz. Almanya’da ya da Fransa’da
ya da Belçika’da, Hollanda’da 12 mer-
kezde sınav yapıyoruz ama 22 ülkeye
yakın hizmet veriyoruz.

Türk vatandaşları ya da Türk soydaş-
larıbizegeldiklerizamanilköğretimikinci
kademeden yüksek lisansa kadar eğitim
alıyor. İlköğretim ortaöğretim aşamasını
Milli Eğitim Bakanlığıyla ortak yürütüyo-
ruz.AmayükseköğretimaşamasınıAna-
dolu Üniversitesi bildiğiniz gibi uzaktan
öğretim veren fakülteler aracılığıyla yü-
rütüyor. Bir de Sosyal Bilimler Enstitüsü
de bu eğitimi yaklaşık on yıldır sürdürü-
yor. Yüksek lisans eğitimine başvurular
çok artmış vaziyette. Yani şöyle söyleye-
biliriz kısaca Anadolu Üniversitesi Batı
Avrupa’daki vatandaşlarına, soydaşla-
rına eğitim elini uzatmış durumda. Av-
rupa’daki cezaevlerinde bulunan
mahkumlar da dahil olmak üzere her-
kese yönelik fırsat eşitliği sağlayan uzak-
tan öğretimle eğitim veriyoruz.

Talep Çok Yüksek

� Hocam, Atilla hocam çok güzel şeyler
söyledi.Siznedüşünüyorsunuzbukonu
hakkında?

Rektör Aydın: Atilla Bey’e programa
katıldığı için önce teşekkür ediyorum. İyi
de oldu çünkü dünyaya açılan bir üni-
versite olarak yıllardan beri yapageldiği-
miz bir eğitim hizmeti konusunda
bilgilendiriyor ama ben biraz daha de-
taya girmesini istiyorum. Acaba prog-
ramlar neler, sayılar nelerdir, nasıl
gidiyor?

Atilla Doğan: Milli Eğitim Bakanlığı ile
sürdürdüğümüzişbirliğiçerçevesindeilk
öğretim ikinci kademesinde 500’e yakın
öğrencimizvar.Bunlar,çeşitlinedenlerle
Türkiye’deortaokulubitirememişler.Bu,
Türkiye’deEğitimTeknolojileriGenelMü-
dürlüğü tarafından organize edilen bir
sistem. Bakanlıkla Anadolu Üniversitesi
yaklaşık 12-13 yıldır ilköğretim ikinci ka-
deme konusunda iş birliği yapıyor. Ama
açıköğretimlisesi1990’danberisürüyor.
Açıköğretim lisesi, dışarıdan lise bitirme
olarak başladı sonra açık öğretim lisesi
olarak devam etti. Açıköğretim lisesi öğ-
rencilerinin sayısı 2000’e yaklaştı. Her
sene sınava giren aktif öğrenci sayısı
2000’e yaklaştı. Açık öğretim lisesini bi-

tirdikten sonra yurt dışındaki vatandaş-
ların çocuklarına yönelik bir sınav var:
Üniversitesınavı.600 ile1000kontenjan
arasında YÇS isminde, o sınava giriyorlar
ve Türkiye’deki örgün üniversitelerin
örgün bölümlerinde arzu ettikleri üni-
versiteeğitiminialıyorlar.Dolayısıyla,Tür-
kiye ile olan bağlarının güçlenmesi
konusunda da bu çok faydalı. Anadolu
Üniversitesi’nizatenherkesbiliyoranlat-
mayagerekyok.AnadoluÜniversitesisa-
dece Türkiye’de bilinmiyor. Şu anda
AnadoluÜniversitesiAzerbaycan’dabili-
niyor. Rusya’da Soçi’de yakında büyük
ihtimalle bilinecek ama Avrupa’da uzun
yıllardan beri biliniyor. O ülkelerde bize
çok yardımcı oluyorlar. Bizim bu sene
aktif öğrenci sayımız 2000’i buldu. Lon-
dra’dan Viyana’ya kadar sınav organi-
zasyonumuzvar.Baküartıkayrıbirproje
haline geldi.

Dört lisans ve üç tane ön lisans prog-
ramımız var ama önümüzdeki yıllarda
yeniprogramlaraçılacak.Bunlaryıllardır
çok talep edilen programlardı. Avru-
pa’daki vatandaşlarımız tarafından sos-
yoloji, uluslararası ilişkiler ve Türk Dili
programı çok isteniyordu. Bunlar 2011-
2012 eğitim programından itibaren - ha-
zırlıklarısürüyor-yakındaaçılacak.Birde,
Türkiye’debuyıldeğişiklikledevameden
İlahiyatÖnLisansProgramıönümüzdeki
yıl Avrupa’da da açılıyor. Bazı alanlarda
belki de kontenjan koymak zorunda ka-
lacağız çünkü talep çok yüksek.

� Var olan programlar neler? Açılması
planlananlar hangileri?

AtillaDoğan:Şuandavarolanları söy-
leyeyim:BilgiYönetimiprogramımızvar,
buprogramailgiçokbüyük.Halkla İlişki-
ler Ön Lisans, Turizm ve Otelcilik Ön Li-
sans programımız var. İşletme Lisans,
Kamu Yönetimi Lisans ve İktisat Lisans
programımız var. Ama Türkiye’de var
olan programların bir kısmını Avrupa’ya
taşıyacağız. Bu ne için yararlı olacak?
Hem yeni programlara talep var hem de
Türkiye’de yaşarken Avrupa’ya geçip ya-
şamaya başlayan kişilerin nakil kolaylığı
var.YaniTürkiyeileAvrupaarasındatah-
minedemeyeceğinizbirhareketvar.Tür-
kiye ile Avrupa iç içe girmiş vaziyette.
Eğitim konusunda da nakiller karşımıza
çokfazlageliyor.Bunudageliştirmekiçin
Türkiye’devarolanprogramlarımakulöl-
çüde Avrupa’da da açmayı, geliştirmeyi

düşünüyoruz.
Rektör Aydın: Bir de sanat- kültür bo-

yutu var.
AtillaDoğan: İlkdefa2010yılındaAna-

dolu Üniversitesi değil sadece, bir Türk
üniversitesiyurtdışındakendisineaitbir
sanat galerisini yurt dışındaki insanların
ilgi ve katkısıyla beraber açtı. Anadolu
Üniversitesi Güzel Sanatlar Fakültesi öğ-
retim üyelerinin karma resim sergisi 20
Mayıs’taKöln’deaçıldı.Köln’deaçtığımız
galeriAnadoluÜniversitesi’ninkendibü-
rosunun binası içerisinde ve Köln’ün en
merkezisemtinde.Büromuzungüzelliği,
modernliği ve prestiji bakımından ora-
daki gerek Köln Belediye Başkanlığı yet-
kileri gerekse Türkiye Cumhuriyeti Köln
Başkonsolosu “Böyle bir binaya ve böyle
birsanatgalerisinesahipolmanızdando-
layımutlulukduyuyoruz”dediler. “Türk-
ler sadece baklava yapmıyorlarmış,
resim de yapıyorlarmış” diye gazete ya-
zıları yayınlandı.

Almanya’da Yeni Sergi

�Nekadargüzeltepkiler.Katılımnasıldı
peki?

AtillaDoğan:Açılıştabüyükbirkatılım
vardı sonra da galerimize öğretmenler,
Türk öğretmenler, Alman öğretmenler
ya da orada duyup da telefonla randevu
alıpgezenlervar.Galerileri işletmekfarklı
birboyutbizonusergisalonuboyutunda
işletiyoruz. Randevuyla alıyoruz, gezdiri-
yoruz.Çok güzelbirkataloğumuzvar. Şu
anda bizim kataloğumuz Almanya’daki
dosyalar arasına girmiş. Almanca ve
Türkçe iki dilde hazırlanmış bir katalog.
Ama eserlerimizin güzelliğinden, yani
oradaki yazıların güzelliğinden değil,
eserlerimizin güzelliğinden dolayı. Yakın
zamanlarda cam ve seramik sergisi açı-
lacak ve o sergi daha muhteşem olacak.

� Hocam sınavsız ikinci üniversite için
kayıt zamanlarındayız. Neden insanlar
ikinci bir üniversitede okumalılar?

Rektör Aydın: Çok teşekkür ediyorum
önce Atilla Bey’e. Atilla ve ekibi Batı Av-
rupa’da çok başarılı bir çalışma yürütü-
yorlar. Batı Avrupa projesi giderek
yerleşiyor, gelişiyor, büyüyor. Bu konu-
daki katkılarından dolayı öncelikle ken-
dilerine ve ekibine teşekkür ederek
başlayayım izin verirseniz. Son derece
başarılı bir şekilde devam ediyorlar, biz
de katkımızı yapıyoruz yönetim olarak.

Sorunuza gelince, geçen yıl 20 bin kişi
Anadolu Üniversitesi’nde ikinci üniver-
site okumak için sınava girmiş. Sınavsız
ve ikinci üniversite. Sınavsız ne demek?
ÖSYM tarafından açılan bir sınava gir-
meden doğrudan doğruya. Mezunsanız
mezuniyet diplomanızla, öğrenciyseniz
kimlik belgenizle kayıt yaptırabilirsiniz.
Ve bizim açıköğretim sistemi içersinde
sunduğumuz 39 programdan herhangi
birinde öğrenci olabilirsiniz. Dolayısıyla
ortada ÖSS yok, o yüzden sınavsız diyo-
ruz. İkinci üniversite diyoruz çünkü hala
öğrenci olmalısınız ya da mezun olmalı-
sınız. Herhangi bir programda okurken
burada da yeni bir bakış açısı kazanabi-
lirsiniz, vizyonunuzu geliştirebilirsiniz,
kendinizi yenileyebilirsiniz.

Değişenbilgiveteknoloji,değişendün-
yada çok hızlı bir şekilde eskiyor. Birinci
sınıfta öğrendiğiniz şey son sınıfa gelme-
den eskiyor. Bu kadar bilginin hızlı eski-
diği ortamda kendinizi yenileme,
geliştirmeihtiyacıvardır.Buanlamdabir
fırsattır diye düşünüyoruz.

Üçüncübirnoktaiseşu,Rusya’dayap-
tığımız bir toplantıda bir sunum gerçek-
leşti. Bu sunumda eğitimle ömür
arasındaki ilişki ortaya kondu. Eğitim sü-
reniz uzadıkça ömrünüz uzuyor. Eğitim
süresi ileömürarasındadoğrusalbir ilişki
var. Daha kaliteli bir yaşam istiyorsanız,
daha uzun yaşamak istiyorsanız, beyni-
nizi kullanmak istiyorsanız, yaşama tu-
tunmak istiyorsanız, yaşamda bir şeyler
yapmak istiyorsanız, bir şeylerle ilgilen-
meniz gerekiyor.

İşte bu anlamda özellikle üniversite
mezunlarınadiyoruzki,gelinizyaşınızne
olursa olsun açıköğretimin sunduğu bu
eğitim fırsatlarından yararlanınız, ömrü-
nüzü uzatınız diyoruz.

Bütünbunlarlayaşamboyueğitiman-
lamında öğrenme merkezi dünya üni-
versitesi vizyonumuz doğrultusunda
toplumumuzun, bireylerimizin yaşam
kalitesini, yaşam standartlarını yükselt-
mek istiyoruz. Bunun yollarından birisi
eğitimdirveenkestirmeyoludauzaktan
eğitim, açık öğretimdir.

Bunuyaparkentabii işinmaliyetinede
bakmak gerekiyor. Her şey dahil günde
1.50liraevetyanlışduymuyorsunuz.Her
şeydahilgünde1.50liravererekAnadolu
Üniversitesi’nden sınavsız ikinci üniver-
sitemezunuolursunuz.Kendilerininbu-
lunduğu yerde sınav yapıyoruz, kim

neredeyse sınav yerini bildiriyor bu sı-
navlar orada oluyor. Böylelikle ulaşım
maliyetindentasarrufediliyor,oteldenta-
sarruf ediliyor, kendilerine böyle bir
imkan sunuyoruz biz.

� Oldukça kapsamlı bir bilgi var zaten.
Rektör Aydın: Çok kapsamlı bir fırsat

sunuyoruz. Böylelikle bir fırsat eşitliğini
getirmeye çalışıyoruz. Bu anlamda çok
önemliolduğunudüşünüyoruz.Bukam-
panyayla ilgili olarak Türkiye’deki bütün
üniversitelere, kredi yurtlara, bütün fa-
kültelere, bütün açıköğretim bürolarına,
bütün sivil toplum kuruluşlarına bu du-
yuruları yaptık. Şu anda devam ediyor,
kayıtlarımız sürüyor. Bununla nasıl bir
geri dönüş olacak hep beraber bu ayın
sonunda göreceğiz. Ama iyi gittiğini söy-
leyebilirim, çok doğru bir iş yapıldığını
düşünüyorum.

Giriş Koşulları Kolaylaştı

� Halihazırda eğitim öğretim gören ar-
kadaşlarımıziçinbüyükbirfırsatamaen
güzeli galiba mezunlar için çok çok
önemli bir fırsat. Çünkü onlar gerçek ya-
şama dahil olup nelerin eksik olduğunu
dahaiyikavrayabiliyorlar vebelkidebu
eksiklikler doğrultusunda sınavsız ikinci
üniversitefırsatıylakendilerinigeliştirme
fırsatı buluyorlar.

Rektör Aydın: Kesinlikle. Artık eskisi
gibi torpille gitmiyor bu işler. Eşle, dostla
gitmiyor. Bütün CV’leriniz havuza konu-
yor,havuzdançekiliyor.Sizindonanımla-
rınız ne kadar iyi olursa havuzdan çıkma
vemülakatlaraçağrılmaşansınızokadar
yüksek olur. Bu fırsatı kaçırmasınlar.

Ayrıcaçalışankesimi ilgilendirdiği için
bir konuya daha dikkat çekmek istiyo-
rum. Biz ilk defa bu sene çalışan kesime
tezsiz ikinciöğretimkapsamındaişletme
yüksek lisans programıaçtık. Bugeceleri
olacak. O nedenle iş hayatında olan ar-
kadaşlarımız bizim web sitemizi inceler-
lerseoradabilgileribulabilirler.Bu,bahar
döneminde başlayacak tezsiz yüksek li-
sansprogramınıkaçırmasınlar.Bununiş
hayatında kendilerini yenilemeleri açı-
sındançokönemlibirfırsatolduğunudü-
şünüyoruz. Bu sene sadece işletme
yönetimiyle başladık. Gelecek yıllarda
talep olursa artırırız ama bunu bir de-
ğerlendirsinlerçünküuzunyıllardanberi
sanayide, ticarette, sivil toplumda veya
serbest çalışan arkadaşlarımızın yüksek
lisans talepleri vardı. Bu talepleri dikkate
alarak bu dönem başlatmış olduk. Ta-
mamen Eskişehir’deki çalışan kesime
dönük bir uygulamamızdır.

İkinciüniversiteyegelmekistemiyorsa
başka bir seçenek mezunsa işletme yö-
netimi yüksek lisansına gelip bunu de-
ğerlendirsinler istiyorum. Ve buradan
çalışan kesime de tezsiz işletme yöne-
timi yüksek lisans programına çağrı ya-
pıyorum. Bunu kaçırmasınlar. Üstelik
yabancı dil mecburiyetini kaldırdık.
ALES’i de 55 puana indirdik. Böylelikle
giriş koşullarını da son derece kolaylaş-
tırdık. O nedenle bu fırsatı da kaçırma-
sın bizi dinleyenler.

Rektör Prof. Dr. davut Aydın ve Batı Avrupa Projesi Koordinatörü Doç. Dr. Atilla Doğan Radyo A’ya konuk oldu

I Devamı gelecek sayıda...

Programa Anadolu Üniversitesi Batı Avrupa Programları
Koordinatörü Doç. Dr. Atilla Doğan da katıldı.
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‘İhtiyaca göre
otel seçimi
yapılmalı’

Neslihan KİRPİKLİ

� “Avrupa Birliği 7. Çerçeve Programı
Bilgi Günü”, 5 Kasım günü Kongre Mer-
kezi Kırmızı Salon’da gerçekleştirildi. Et-
kinliğine TÜBİTAK AB Çerçeve
Programları Ulusal Koordinasyon Ofi-
si’nden Uzman Abdurrahman Türk ko-
nuşmacı olarak katıldı. Türk,
toplantının ilk bölümünde AB 7. Çer-

çeve Programı Genel Su-
numu’nu yaparken,

ikinci bölümde ise
Açık Çağrılar ile İlgili

Bilgilendirme ve
Ortak Arama

Duyuruları ka-
tılımcılarla

p a y l a -
şıldı.

Etkinliğin açılış konuşmasını yapan
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Hasan Man-
dal, başarıya ulaşmada iş birliklerinin
önemli bir etken olduğuna dikkat çe-
kerek, farklı kültürden gelen insanların
bir arada iş yapmasının en önemli ka-
zanım olacağını söyledi. Prof. Dr. Man-
dal, Anadolu Üniversitesi’nin Stratejik
Planı dahilinde uluslararası iş birlikleri-
nin geliştirilmesi ve AB Çerçeve Progra-
mı’na daha fazla katılımın sağlanması
gibi hedeflerin yer aldığını ifade etti.
Toplantıyı “farkındalık ve bilgilendirme
toplantısı” olarak değerlendiren Prof.
Dr. Hasan Mandal, bunun yanı sıra 1-5
Kasım tarihleri arasında öğretim üyele-
rine “Proje Yönetim Eğitimi” düzenlen-
diğini ve böylelikle hem eğitim hem de
bilgilendirme yönü ile ilgili çalışmaların
devam ettiğini belirtti.

Uzman Abdurrahman Türk ise EU-
REKA Programı hakkında katılımcılara

bilgi verdi. EUREKA Programı kapsa-

mında proje yapabilmek için en az bir
yabancı ortak olması gerektiğini belir-
ten Türk, sivil amaçlı AR-GE çalışmaları
ve kısa zamanda ticarileşebilecek ürün
ve süreç geliştirilmesini içeren projele-
rin kabul edilme olasılığının yüksek ol-
duğunu ifade etti. Proje değerlendirme
ve izleme sistemi için başvuru basa-
maklarını anlatan Türk, gıda ve tekno-
loji alanında gerçekleştirilen proje
örneklerini katılımcılara gösterdi.

AB 7. Çerçeve Programı

AB 7. Çerçeve Programı ile ilgili ola-
rak da bilgi veren Abdurrahman Türk,
proje başvurularının Avrupa Komisyo-
nu’na yapıldığını ve uluslararası ha-
kemler tarafından değerlendirildiğini
söyledi. Türk, şöyle konuştu:

“Önemli olan doğru projelerin doğru
gruplarla yürütülmesidir. Bütçenin
yüzde 83’ü proje bazlı dağıtılıyor,
yüzde 17’si ise çeşitli uluslararası yapı-

lar ve idari masraf giderleri. İş Birliği
Özel Programı’nın hedefi, sanayi ve
araştırma kuruluşları arasındaki iş bir-
liğini tetikleyerek kilit alanlarda Avru-
pa’nın liderliğini sağlamak.”

AB 7. Çerçeve Programı Yapısı’nın
özel programlarını ve bunların alt baş-
lıklarını katılımcılara aktaran Türk,
bunların İş Birliği Özel Programı, Fikir-
ler Özel Programı, Marie Curie Burs ve
Destek Programları ile Kapasiteler Özel
Programı olduğunu be-
lirtti. Abdurrahman
Türk, projeler ile ilgili
her türlü bilginin
www.fp7.org.tr adre-
sinden sağlana-
bileceğini
sözlerine
ekledi.

Umut Yaşar İNAN

� Turizm ve Gezi Kulübü, 27 Ekim günü
Kongre Merkezi Mavi Salon’da tanışma
toplantısı düzenledi.

Toplantıda, Kulüp Başkanı Demet Çıkı
ve Başkan Yardımcısı Volkan Er, kulübü
tanıttılarveyenidönemdedüzenlenmesi
planlanan geziler hakkında bilgi verdiler.

Türkiye'de ilk yurt dışı gezisi düzenle-
yen öğrenci kulübü olduklarının altını
çizen Çıkı, yeni dönemde yine ilklere
imzaatmakistediklerinisöyledi.Çıkı,geç-
tiğimizdönemdeenaktifkulüpödülüal-
dıklarını ifade ederek, "Biz geziyoruz,
gezmeyi seviyoruz.” dedi.

TurizmveGeziKulübü'nünbudönem
gezi planı şöyle:

Olimpos Gezisi, İstanbul Gezisi, Uzak
Doğu Gezisi, Bolu

Abant Gezisi, Doğu
Karadeniz Gezisi,
İran Gezisi ve yaz
ayında ise Safari.

Kulüp planlanan
geziler dışında
günübirlik et-
kinliklere de
yer verecek.

Topla valizini
katıl bize!

Demet Çıkı

Güven AKYAYLA

� Anadolu Üniversitesi Turizm Araş-
tırma ve Uygulama Birimi, 9 Kasım
günü “Tatil için Otel Seçerken Nelere
Dikkat Edilmeli?” konulu bir konferans
düzenledi. Birimde düzenlenen konfe-
ransa Yöre Turizm’den Ufuk Özkaratay
konuşmacı olarak katıldı.

Ufuk Özkaratay, Türklerin tatil için
otel seçiminde bilinçli bir seçim yapma-
dıklarını söyledi. Genelde otel seçerken
otelin özelliklerine bakılarak seçim ya-
pıldığını belirten Özkaratay, “Özelliklere
bakılırken avantajlar göz ardı ediliyor.
Hâlbuki ihtiyaca göre otel seçimi yapıl-
malı. Aslında hiç kullanmayacağımız
özellikler için pahalı otellerde paramızı
boşuna harcıyoruz. Ayrıca otellerin do-
luluk oranının fazla olduğu zaman-
larda servis kalitesi daha iyi oluyor. Bu
yüzden ölü sezon diye tabir edilen se-
zonlarda servis kalitesi açısından düşüş
olduğu için bu dönemlerde tatili pek
tavsiye etmiyoruz. Eğer ölü sezonda ta-
tile gidilecekse de yıl boyu açık olan
oteller tercih edilmeli ki servis kalitesi
uygun olsun.” dedi.

Otel seçiminde yaz sezonunda
yemek kalitesi, dış mekânların düzeni,
havuzun hijyeni gibi konulara dikkat
edilmesi gerektiğine dikkat çeken Özka-
ratay, kış sezonunda ise kapalı mekân-
ların kalitesinin değerlendirilmesi
gerektiğini ifade etti. Avrupa’da yıllardır
var olan erken rezervasyon sisteminin
Türkiye’de de oturmaya başladığını be-
lirten Ufuk Özkaratay, tatil için otel seçi-
minde genel olarak sezon, fiyat ve
otelin kalitesi gibi kriterlere dikkat edil-
mesi gerektiğini sözlerine ekledi.

İBF’den idare personele
teşekkür toplantısı

Simge AKSU

� Türkiye’deki Goethe Enstitüleri’nin
Almancayı özendirmek amacıyla ha-
zırladığı “Almanca Yollarda” adlı pro-
jenin 11 Kasım günkü durağı
üniversitemiz oldu. 3 Ekim günü
proje otobüsü ile Türkiye çapındaki
altı aylık turuna başlayan proje kap-
samında Goethe Enstitüsü Ankara
Müdür Yardımcısı Dr. Hans Werner
Schmidt, Eğitim Fakültesi önünde Al-
manca Öğretmenliği Programı bö-
lümü öğrencileri ile bir araya geldi.

Almanca’nın zor bir dil olduğu
imajının ortadan kalkmasını istedik-
lerini belirten Schmidt, Almancayı eğ-
lenceli ve kolay bir şekilde

öğrenmenin mümkün olduğunu söy-
ledi. Proje kapsamında, eğitmenler ve
öğrencileri Almanya ve Almanca ile il-
gilenmeye teşvik eden yaratıcı ve eği-
tici oyunların yanı sıra özgün
malzemelerle altı ay içinde 20’den
fazla kent ziyaret edilecek.

Milli Eğitim Bakanlığı’nın da deste-
ğiyle etkinlikler için ağırlıklı olarak Al-
manca formatörlerinin görev yaptığı
okullar, PASCH Okulları (Geleceğin Or-
takları Projesi kapsamındaki okullar)
ve ayrıca Alman Dili eğitimi veren
üniversiteler seçildi.

Proje, Robert Bosch Vakfı ve Mer-
cedes-Benz Türk A.Ş. tarafından da
destekleniyor.

Hande ÇEVİK

� İletişim Bilimleri Fakültesi (İBF)’nın
düzenlediği “İdari Personel Teşekkür
Toplantısı” 12 Kasım günü fakülte kan-
tininde gerçekleştirildi. Akademik ve
idari personelin bir araya geldiği top-
lantıya Rektör Prof. Dr. Davut Aydın,
Rektör Yardımcıları Prof. Dr. H. Nüvit
Oktay ve Prof. Dr. Naci Gündoğan ile
Genel Sekreter Çetin Kaya da katıldı.

İBF Dekanı Prof. Dr. Nejdet Atabek,
idari personele yeni binaya taşınırken

yaptığı katkılardan dolayı teşekkür
ederek, “Fakültemiz önceki binadan
ilk taşındığında ben de Basın ve Yayın
Bölümü’nde bir öğrenciydim. 1984-
1985 yıllarında koridorlarda kireçler
vardı, öğrencimiz çok azdı. Aradan
geçen yıllarda binamız büyümüş, bö-
lümümüz küresel bir boyuta ulaşmış-
tır. Bölümümüz büyük gelişmeler
göstermiştir. Şu an Türkiye’nin en iyisi
durumundayız. Bu durumumuza gel-
memizdeidaripersonelherzamandes-

tek olmuştur, bu desteklerinden dolayı
bir daha teşekkür ederim.” dedi.

Prof. Dr. Davut Aydın ise “Ben önce-
likle bu binada emeği geçen herkese ve
benden önceki rektör arkadaşım Prof.
Dr. Fevzi Sürmeli’ye teşekkür ederim.
Gerçekten bu kısa süre içinde çok
güzel işler meydana getirmişler, çok
emek var. Sizden eğitime destek, oku-
maya destek, televizyona destek bekli-
yoruz. TRT ile görüşmelerde bir tek şeyi
düşündüm; bizim üniversitemizde 30

yıla yakın televizyon deneyimi olan, bu
işi bilen arkadaşlarımız var. İletişim Bi-
limleri Fakültemiz var. Yaptığınız işin
ne kadar zor ve ne kadar önemli oldu-
ğunun bilincindeyim. Böyle bir küresel
yayını sürdürmenin ne kadar zor ol-
duğunu biliyorum. Ama iletişim Bilim-
leri Fakültesi hocasıyla, idarecisiyle,
öğrencisiyle böyle küresel bir yayını
sürdürecek güce sahiptir. Bize düşen
görev bu işleri kolaylaştırmaktır.” diye
konuştu.

‘Almanca Yollarda’ otobüsü Anadolu’daydı

Dr. Hans Werner Schmidt, Eğitim
Fakültesi önünde Almanca Öğretmenliği
Programı öğrencileriyle buluştu.

Ufuk Özkaratay

Prof. Dr.
Hasan Mandal

Uzm.
Abdurrahman

Türk
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Ege Çubukçu
Radyo A’nın
konuğu oldu

Minikler
Atatürk’ü andı

Duygu KEÇELİ

� Radyo A, 18 Ekim günü rap şarkıcısı
Ege Çubukçu’yu konuk etti. Radyo
programcılarından Nur Demir’in ko-
nuğu olan Çubukçu, daha albüm çı-
karmadan Türkiye genelinde 350-400
konser verdiğini belirterek, yaşadığı en
büyük zorluğun yaptığı müziğin Türki-
ye’de kabul görmemesi olduğunu söy-
ledi. Çubukçu, “Ancak zaman
içerisinde bu durum değişti. İlk baş-
larda rap müziğini tanıtma konu-
sunda yaşanan zorluklar azaldı. Bu
durum eğitimle dış dünyaya uyum
sağlayarak daha da gelişecek.” dedi.

Rapin belli dalları olduğunu belirten
Ege Çubukçu, kendisinin yolunda iler-
lediği rap tarafında o müziği yapan in-
sanlarla çalışmanın kendisi için büyük
bir keyif olduğunu; fakat Türkiye’de
bu müziği yapan insanların sınırlı sa-
yıda olduğunu ifade etti. Yurt dışında
rap müziğiyle uğraşanların birbiriyle
ortak çalışırken Türkiye’de durumun
daha çok birbirine sataşma seyrinde
olduğunu dile getiren Çubukçu,
“Müzik ya içten gelen doğal bir şeydir
ya da bir eğitiminiz, bir kültürünüz
vardır. Türkiye’de bu ikisi de olmadığı
durumda beğeni toplamak için başka
yöntemlere başvuruluyor. Bunlardan
biri de meslektaşlara sataşmak. Ben
de öyle bir mantalite yok tabii ki. Bana
sataşan kimsenin albümü daha fazla
satmadı ve ben de zaten kimseye
cevap vermedim.” dedi.

Ege Çubukçu, Türkiye piyasasında
herkesin birbirini başarı anlamında
yenilgiye uğratmak çabası içinde oldu-
ğunu belirterek, böyle bir camianın
içinde olmanın kendisine zarar verece-
ğini ve bu yüzden kendisini daha ayrı
bir yerde gördüğünü sözlerine ekledi.

Umut Yaşar İNAN

� Anadolu Üniversitesi’nde 10 Kasım
Atatürk’ü Anma Günü kapsamında
düzenlenen etkinlikler çerçevesinde
Çocuk Yuvası öğrencileri de, aramız-
dan ayrılışının 72. yıldönümünde
Mustafa Kemal Atatürk’ü hazırladık-
ları gösterilerle andılar.

Çocuk Yuvası’nda 10 Kasım’da ger-
çekleştirilen anma töreni, bir dakika-
lık saygı duruşu ve İstiklal Marşı’nın
okunmasıyla başladı. Çocuklar daha
sonra öğretmenleri ile birlikte hazırla-
dıkları gösterileri sundular. Törende,
ayrıca Mustafa Kemal’in hayatı ve
idealleri yuva öğrencileri tarafından
anlatıldı.

Atatürk’ü anma etkinliği yuva öğ-
rencilerinin birlikte çeşitli marşları ve
“Yolcusuyuz bir hürriyetin” marşını
söylemesiyle son buldu.

Bitki, İlaç ve Bilimsel Araştırmalar Merkezi Müdürü Doç. Dr. Lütfi Genç:

� AÜBİBAM ne zaman kuruldu?
Merkezimiz, 1980 yılında Tıbbi Bit-

kiler Araştırma Enstitüsü (2547
sayılı YÖK yasası), 1982’de Ana-
dolu Üniversitesi Tıbbi Bitkiler
Araştırma Merkezi (TBAM),
2002’de Anadolu Üniversitesi
Bitki, İlaç ve Bilimsel Araştırma-
lar Merkezi (AÜBİBAM) (24941
sayı ve 19 Kasım 2002 tarihli
resmi gazete) olarak yeniden ya-
pılandırılmıştır. 2500 m2 kapalı
alanı olan BİBAM, Kalite kontrol
I, II ve III laboratuvarları, Hücre
kültürü laboratuarı, NMR labo-
ratuvarı ve Pilot Tesis’ten
oluşmaktadır.

� Merkezin vizyonu nedir?
Vizyonumuz: Üniversitemizin, Böl-

gemizin ve Ülkemizin AR-GE ihtiyaç-
larını karşılayabilecek bir araştırma
merkezi olmak. Misyonumuz ise Üni-
versitemiz araştırmacılarının, diğer
üniversitelerin, kamu kuruluşlarının
ve özel sektörün AR-GE ve analiz ihti-
yaçlarına yönelik çözüm üretmektir.

� Merkez olarak yapmayı plan-
ladığınız projeler nelerdir?

SNIF-NMR (Site-spesific Natural
Isotopic Fractionation by Nuclear
Magnetic Resonance) cihazı ile
şarap, meyva suyu, şıra, bal, şurup,
meyva reçeli, katı-sıvı yağlar (zeytin
yağı, ayçiçek yağı, fındık yağı, mısır
yağı), uçucu yağlar, et ve süt ürünle-
rinin, tağşiş edilip edilmediği, doğal
menşei, aslına uygunluk, kullanılan
tatlandırıcının doğal veya sentetik
olup olmadığının tespit edilmesi
yani gıda da sahteciliğin önlenmesi
amaçlı bir projedir ve Türkiye’de ilk
olacaktır.

“AÜBİBAM Tanıtım Programları II”
kapsamında Eskişehir Osmangazi
Üniversitesi Tıp Fakültesine, Devlet
Hastanelerine ve Özel Hastanelere

BİBAM tanıtılacak ve hazırlığını yap-
tığımız Genom Merkezi ile ilgili ola-
rak fikir alış verişinde bulunulacaktır.
Amacımız, genetik veri bankası oluş-
turarak, İnsan, hayvan ve bitki gen
ekspresyonunun yaparak, genom di-
zilenmesi, eski fosillerin sekanslan-
ması yapmak, Biyoinformatik
Bölümü oluşturarak bu alanda
büyük bir açığı kapatarak Türkiye’de
bir ilki gerçekleştirmektir.

Üniversitemiz Eczacılık ve Fen Fa-
kültesi öğretim elemanları ile çok di-
siplinli “Bazı ilaç etken maddelerinin
biyolojik aktivitelerinin belirlenmesi”
başlıklı BAP projesi ile hücre kültürü

laboratuarımız daha aktif hale getiri-
lecektir.

� Peki, AÜBİBAM'ın yapmak istediği
projeler için alan ve teknik alt yapı
yeterli mi?

Birçok üniversiteye göre çok şan-
slıyız. Anadolu Üniversitesinin öğre-
tim elemanlarının bilimsel çalışma
yapmak için her türlü imkanı var.
AÜBİBAM’ın bütün imkanları da
başta kendi üniversitemiz olmak
üzere diğer üniversitelere, kamu ku-
rumlarına ve özel sektöre açıktır.

� Hangi kurumlar ile ortak projeler
gerçekleştiriyorsunuz?

09.08.2010 tarihinde AÜBİBAM
ile Alp Havacılık arasında, bir yıl bo-
yunca Alp havacılıktan gelecek nu-
munelerde ağır metal tayini
(ICP-OES, Indüktif Eşleşmiş Plazma
Optik Emisyon Spektrometre) yapıl-
masına yönelik sözleşme Rektörü-
müz Prof.Dr. Davut Aydın
tarafından imzalanmıştır. Ekim
2010 Perşembe saat:10:00’da AÜBİ-
BAM’da yapılan “BİBAM Tanıtım
Günleri” toplantısına Eskişehir, Kü-
tahya, Afyon, Bilecik ve Ankara böl-
gesinden özel sektör ve kamu
kurumları davet edilmiş ve 30’a
yakın katılımcı toplantıya iştirak et-
miştir. Eskişehir Pınar Süt A.Ş., Eti
Gıda Sanayi ve Tic. A.Ş., ALP Havacı-
lık, Kütahya Seramik, Peyman Kuru-
yemiş, Arçelik, ENTEKNO; SARAR,
ÇİMSA, ATAP A.Ş., SANGEM, MEY İçki
San. Ve Tic.A.Ş., TAPDK (Tütün ve
Alkol Piyasası Düzenleme Kurumu),
Türk Patent Enstitüsü, gibi birçok
kuruluşun temsilcilerinin katıldığı
toplantıda AÜBİBAM’ın teknik alt
yapısı tanıtılmıştır.

Özel sektörle her türlü işbirliğine
hazırız. Eti, Pınar Süt, Alp Havacılık,
Peyman Kuruyemiş, Meyva Suyu
Üreticileri Derneği, Seramik ve Por-

selen Sektörü, Süt ve Süt Ürünleri
Üreticileri ile görüşmelerimiz devam
etmektedir.

� Merkez olarak ne tür eğitim se-
minerleri veriyorsunuz? Planla-
dığınız eğitim seminerleri
nelerdir?

20-22 Nisan 2010tarihlerinde
Anadolu Üniversitesi Bitki, İlaç
ve Bilimsel Araştırmalar Merkezi
(AÜBİBAM) ile Türk Elektron Mik-
roskobi Derneği tarafından or-
taklaşa düzenlenen “Biyolojik
Bilimler için Uygulamalı Elek-
tron Mikroskopi Teknikleri
Kursu”na Acıbadem, Boğaziçi,
Çanakkale 18 Mart, Ege, Gazi, İs-
tanbul, Marmara, ODTÜ ve Sa-
bancı Üniversiteleri ve GATA’dan
toplam 13 katılımcı iştirak et-
miştir.

02 Eylül 2010, saat 14:00’te Kon-
gre Merkezi, Mavi Salonda BİBAM
Seminerleri I kapsamında “İlaç Bul-
mak ve Hastaya Ulaştırmak: Yeni Bi-
limsel Yaklaşımlar” adlı seminer
Prof.Dr. Şefik Alkan (Robert Wood
Johnson Medical School, Depart-
ment of Molecular Genetics and Mic-
robiology, New Jersey, USA, Alkan
Consulting, Basel, Switzerland) tara-
fından sunulmuştur. Seminere Ana-
dolu Üniversitesi ve Eskişehir
Osmangazi Üniversitesinden öğre-
tim elamanları ve serbest eczacılar-
dan oluşan yaklaşık 100 kişi
katılmıştır. Ham madde sentezinden
ilaç şeklinin geliştirilmesine kadar
geçen evrelerin anlatıldığı verimli bir
seminer olmuştur.

25 - 26 Ekim 2010 tarihlerinde
BİBAM konferans salonu ve labora-
tuarlarında “BİBAM Eğitim serileri I”
kapsamında “Kromatografik Sistem-
ler (HPLC, LC-MS, GC-MS, FPLC, İyon
Kromatografisi) teorik ve uygulamalı
eğitimi” programına üniversitemiz
öğretim elemanları ve lisansüstü öğ-
rencilerinden oluşan 106 kişi katıl-
mıştır.

Kasım veya Aralık 2010 tarihinde
BİBAM konferans salonu ve labora-
tuarlarında “BİBAM Eğitim Serileri
II” kapsamında “Tek Kristal X-Işınları
Difraktometresi teorik ve uygulamalı
eğitimi” verilecektir.

Ocak veya Şubat 2011 tarihinde
BİBAM konferans salonu ve labora-
tuarlarında “BİBAM Eğitim Serileri
III” kapsamında “NMR teorik ve uy-
gulamalı eğitimi” verilecektir.

� Son olarak, yaptığınız çalışmaları-
nız için TÜBİTAK'tan yeterli destek
alabiliyor musunuz?

AÜBİBAM olarak şimdiye kadar
TÜBİTAK desteği almadık. Sadece
kişisel projelerle TÜBİTAK desteği
alıyoruz.

� Anadolu Haber olarak Ana-
dolu Üniversitesi Bitki İlaç ve
Bilimsel Araştırmalar Merkezi
(AÜBİBAM) Müdürü Doç. Dr.
Lütfi Genç ile merkezin çalış-
maları ve projeleri hakkında
konuştuk.

Arif Anbar

“Vizyonumuz: Üniversitemi-
zin, bölgemizin ve ülkemizin AR-
GE ihtiyaçlarını karşılayabilecek
bir araştırma merkezi olmak.”

Anadolu Üniversitesi Bitki, İlaç ve
Bilimsel Araştırmalar Merkezi (AÜ-
BİBAM) Müdürü Doç. Dr. Lütfi Genç:

Özel sektörle işbirliğine hazırız
Ege Çubukçu

Doç. Dr. Lütfi Genç, altyapı olarak
her türlü imkana sahip olduklarını ve

kapılarının herkese açık olduğunu söyledi.
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Funda ÇELEN

� EczacılıkFakültesiöğretimüyesiProf.
Dr.ŞerefDemirayak,30yıllıkeğitimhiz-
metinin ardından emekliye ayrıldı.
Prof. Dr. Şeref Demirayak için 5 Kasım
günü fakültede düzenlenen veda töre-
nine Eczacılık Fakültesi öğretim ele-
manları ve öğrencileri ile Prof. Dr.
Demirayak’ın eşi ve kızı da katıldı.

Açılış konuşmasını yapan Eczacılık
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Yasemin
Yazan, yapılan emeklilik töreninin

hüzün değil tam aksine kendileri için
gurur olacağını belirterek, Şeref Demir-
ayak’ın daha güzel bir göreve devam
edeceği için ayrı bir gurur duyduklarını
söyledi. Prof. Dr. Yazan, “Şeref hocamızı
uğurlarken gururluyuz. Çünkü dalına
su veren olgun bir meyve çıktı bizim fa-
kültemizden. Büyük bir coşkuyla uğur-
luyoruz kendisini. Yolunuz açık olsun.”
dedi. Prof. Dr. Yasemin Yazan, ayrıca fa-
külte öğretim elemanları adına Şeref
Demirayak’a hediyelerini verdi.

Eczacılık Fakültesi Eczacılık ve Sağlık
Kulübü Başkanı Süreyya Bilgen ise fa-
külte öğrencileri adına yaptığı konuş-
mada sosyal paylaşım alanlarında
Demirayak için yazılan yazıları katılım-
cılarla paylaştı. Dekan Yardımcısı Doç.
Dr. Asiye Meriç de hazırladığı sunumla
Prof. Dr. Şeref Demirayak’ın öz geçmi-
şinden başlayarak fakültedeki eğitim
hayatı boyunca yer aldığı projelere ait
fotoğrafları aktardı.

Prof. Dr. Şeref Demirayak ise törene

katılıp kendilerini yalnız bırakmayan
tüm öğretim elemanlarına, diğer üni-
versitelerden gelen konuklara ve tüm
öğrencilerine teşekkür etti. Kendisini
emekligibihissetmediğinibelirtenProf.
Dr. Demirayak, çalışmalarına İstan-
bul’da devam edeceğini söyledi. Prof.
Dr. Şeref Demirayak, Anadolu Üniver-
sitesi’nde öğretim hayatı boyunca bir-
likteçalıştığıarkadaşlarına vekendisine
destek olan herkese minnettar oldu-
ğunu sözlerine ekledi.

Rektörden koro üyelerine ziyaret
Neslihan KİRPİKLİ

� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, 11
Kasım günü “Anadolu Üniversitesi 10
Kasım Atatürk’ü Anma Töreni”nde İs-
tiklal Marşı’nı seslendiren Devlet Kon-
servatuvarı Opera Anasanat Dalı
Korosu’nu ziyaret etti.

Devlet Konservatuvarı 308 numaralı
sınıfta gerçekleşen etkinlikte Prof. Dr.
Aydın, koro üyelerine başarılarından
dolayı Güzel Sanatlar Fakültesi tarafın-
dan tasarlanan Atatürk figürlü cam
büstü verdi.

Opera Anasanat Korosu’nun 4 Ekim
tarihinde “Anadolu Üniversitesi Yeni
Dönem Açılış Töreni”nde de mükem-

mel bir performans gösterdiklerini be-
lirtenProf.Dr.DavutAydın,“Sanatvebi-
limin belki de kaderidir, bazı faaliyetler
geç fark edilir ama inanıyorum ki sizin-
kilerdahaerkenfarkedilecekhatta fark
ediliyor bile. Bu katkınız için öncelikle
tebrik ediyorum. 10 Kasım Atatürk’ü
Anma Töreni performansınız için de
başta öğretim elemanları olmak üzere
sizlere teşekkür ediyorum. Bu faaliyet-
lerinizin kampuste AKM içinde kalma-
sını istemiyoruz.3Ocak’tabildiğinizgibi
günün 24 saati eğitim yayını yapacak,
TRTilestratejikbirşekildeoluşturulmuş
yeni kanal açılıyor. Bu bir küresel ya-
yındır. Dünyada ilk defa bir yüksek öğ-

renim kurumu ile kamu yayını yapan
kanalbirarayagelipkanalaçıyor.Busa-
dece Açıköğretim kanalı değil, bunun
yanısıra7’den77’yeherkesehitapeden
yaygın eğitim kanalıdır. Bu kanalın
içinde sanat, kültür, spor, yarışma et-
kinliklerivar.Açıkçasıbukanalınkendi-
nizi ifade etmenin en iyi yeri olduğunu
düşünüyoruz. Dolayısıyla henüz eğitim
görürken bu kanal yoluyla tüm dün-
yayabirmesajınızıverebilecek,dışdün-
yayaaçılabileceksiniz.Buhemsizin için
hem de üniversitemiz için çok önemli
birşeydir.Buolayların içindeyaşayarak
kendinizi her gün geliştirebilirsiniz, ile-
riye götürebilirsiniz.” diye konuştu.

Devlet Konservatuvarı Müdürü Prof.
Dr. Yaşar Hoşcan ise gerçekleştirilen tö-
renin çok anlamlı olduğunu söyledi.
Prof. Dr. Hoşcan, “Rektörümüz, 4 Ekim
günü üniversitemiz açılışında, 29 Ekim
Cumhuriyet Resepsiyonu’nda ve 10
Kasım Yüce Atatürk’ü anma konse-
rinde konservatuvarımız olarak etkin-
liklerimizi çok beğendiğini belirtmişti.
Sayın Rektörümüzün bizimle birlikte
olması bize büyük bir onur verdi. Böy-
lesine güzel bir etkinliği bu şekilde taç-
landırmak bir ilk oldu. Kendisine
öğrencilerim, öğretim elemanlarım ve
konservatuvar müdürlüğü olarak çok
teşekkür ediyorum.” dedi.

Prof. Dr. Şeref Demirayak emekli oldu

Yeni Mars Robotunun
Yapımını İzleyin

� Amerikan Havacılık ve Uzay İdaresi
(NASA), yakında Mars'a göndereceği
tekerlekli kaşif robotun yapımını,
uzay ve bilim meraklıları için internet
sitesinden canlı yayınlıyor. İnşası
süren "Curiosty" adlı robot, NASA'nın
bu alanda son 20 yılda kaydettiği bilgi
ve teknoloji birikimini ortaya koyuyor.
Mars robotunun inşasını internetten
canlı izlemek için:
"http://www.nasa.gov/mission_pages/
msl/building_curiosity.html" adresine
girmek gerekiyor.

Sosyal Ağlar Kişiliğimizi
Yansıtıyor

� Bilim yazarı Mark Buchanan'a
göre, geride yaptığınız her bir iş-
lemde, her bir twitter bilgi güncelle-
mesinde birileri sizi izliyor. Bir sosyal
paylaşım sitesine üye iseniz, cep tele-
fonu ya da interneti düzenli olarak
kullanıyorsanız, davranışlarınız, hobi-
leriniz, fobileriniz, gezi alışkanlıkları-
nız gibi özelliklerinizle ilgili izler
bırakıyorsunuz demektir. Bıraktığı-
mız elektronik izler insan davranış-
ları ile ilgili algılarımıza farklı bir
boyut kazandırıyor. Veri devrimi, sos-
yal bilimlerde tarihte hiç olmadığı
kadar hızlı bir gelişmenin yolunu açı-
yor. İlk kez insanların
gerçek zamanda
neler yaptığını ince-
leme fırsatı doğuyor.

Google’dan İnternet
Gazeteciliğine Teşvik

� Basın kuruluşları ve medyadan bir-
çok şirketle yakın ilişkileri bulunan
internet grubu Google, internet gaze-
teciliğini teşvik için 5 milyon dolar ve-
recek. Google'ın yöneticilerinden
Nikesh Arora, gazeteciliğin demokra-
sinin iyi yürümesi için gerekli oldu-
ğunu belirterek, "Dünyadaki basın
yayın organları internetteki varlıkları
yaymayı sürdürüyor, biz de teknoloji
tarafındaki rolümüzü oynamayı sür-
düreceğiz." diye konuştu. Google'ın
kar amacı gütmeyen kuruluşlara ve-
receği 5 milyon dolarlık teşviğin 3
milyon doları ABD dışındaki kuruluş-
lara dağıtılacak. ‘Düşünmedeki özgürlük, düşünce özgürlüğüdür’

Hande ÇEVİK

� Edebiyat Fakültesi Felsefe Bölümü
5 Kasım günü “Descartes, Leibniz ve
Kant’ta Özgürlüğe İmkan Veren Dü-
şünme Tarzları” konulu bir konferans
gerçekleştirdi. Edebiyat Fakültesi Sa-
kine Çelik Öztürk Konferans Salo-
nu’nda düzenlenen konferansa
Galatasaray Üniversitesi öğretim üyesi
Yard. Doç. Dr. Aliye Kovanlıkaya ko-
nuşmacı olarak katıldı.

Kovanlıkaya, “Her üç felsefeci için de
düşünmedeki özgürlük, düşünce öz-
gürlüğüdür. Kant bunu daha sonra
ifade özgürlüğü haline getirir. Bu,
hukuk ve ahlak felsefesinin temelini
oluşturur. Çünkü onun için düşünce-
deki özgürlüğün ifade edilmemesi
mümkün değildir. Ama bu, bizim ira-
demizle doğanın akışını değiştirebile-
ceğimiz anlamında değildir” dedi.

Descartes’ın pratik felsefe ile ilgili ola-

rak adı anılan bir felsefeci olmadığını
belirten Kovanlıkaya, sözlerini şöyle
sürdürdü: “Onu ‘düşünüyorumöyleyse
varım’ sözünden biliriz. Matematik,
fizik ve mekanikten biliriz. Descartes
her eserinin başında ‘hayatınızı idare
etmek için her şeyi öğrenmeyi bekle-
meyin, her şeyi orta kararda yapmaya
çalışın. Eğer bir kararınız olamıyorsa
güvendiğiniz insanları taklit edin’ der.”

AliyeKovanlıkaya,Kant ile ilgiliolarak

ise “Kant’ta özgür olup olmadığımı teo-
rik olarak bilemiyorum. Çünkü bir öyle
bir böyle düşünüyorum. Bir açıdan her
şeyin bir sebebi vardır diye düşünüyo-
rum. Özgürlük için etki olmaksızın bir
sebep olması gerekiyor. Bilmeye çalışa-
rak çözümlenecek bir şey yoktur. Ne
özgür olduğumu ne de olmadığımı bi-
lebilirim. Benim özgür olmam da bu
dünyayla çelişmiyor, özgür olmamam
da çelişmiyor” diye konuştu.

Prof. Dr. Şeref Demirayak
için düzenlenen törende Ec-
zacılık Fakültesi öğretim ele-
manları ve çalışanları bir
araya geldi.
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Haber Merkezi

� Anadolu Üniversitesi Güzel Sanat-
lar Fakültesi (GSF), Yüzüncü Yıl Üni-
versitesi Güzel Sanatlar Fakültesi
öğretim üyesi Doç. Dr. Hasan Kıran’ın
katılımıyla, ağaç baskısını anlatan bir
dizi etkinlik düzenledi. Doç. Dr. Hasan
Kıran, 23 Kasım Salı günü, Kütüphane
ve Dokümantasyon Merkezi Alt Sergi
Salonu’nda ‘Eski Şamanistik Söylen-
celer’ sergisini açtı, GSF Konferans Sa-
lonu’nda ‘Japon Baskı Resmi’
konferansında baskı sanatını anlattı
ve son olarak Japon ağaç baskı atölye
çalışması gerçekleştirdi.

Şamanistik imgeler baskı ile buluştu

Hasan Kıran’ın ‘Eski Şamanistik
Söylenceler’ sergisi Kütüphane ve Do-
kümantasyon Merkezi Alt Sergi Salo-
nu’nda açıldı. GSF tarafından
düzenlenen serginin açılışı, 22 Kasım
Pazartesi günü gerçekleştirildi.

Kıran, eserlerinde Uzakdoğu ağaç
baskı tekniği ile eski şamanistik im-
gelere yer verdiğini belirterek, şaman
imgelerinin kendisinin yaratıcı yö-
nünü ortaya çıkardığını söyledi. Eser-
lerini genellikle okuduğu kitaplardan
esinlenerek yaptığını ifade eden sa-
natçı, Yörük çadırları, Anadolu’nun
kırsal doğal yapısı, Çatalhöyük duvar
resimleri ve Anadolu şamanizminin
doğa ve insan söylemlerinin resim-
leştirilmesini kendine amaç edindi-

ğini vurguladı.
Ağaç baskı tekniğini çağdaş bir an-

latım dili ile uluslararası sanat orta-
mına taşıyan sanatçının 23 eseri
sergide yer alıyor. Sergi, 10 Aralık
Cuma gününe kadar gezilebilecek.

‘Tarihsel süreç içerisinde baskı’

Doç. Dr. Hasan Kıran, GSF Konfe-
rans Salonu’nda gerçekleştirilen ‘Çağ-
daş ‘Japon Baskı Resmi’ adlı
konferansta baskı sanatının tarihini
anlattı.

Baskı sanatının, M.Ö.105 yılında
Çin'de kağıdın bulunmasıyla ortaya
çıktığını belirten Doç. Dr. Kıran, tari-
hin ilk baskılarının tamamen yazılar-
dan oluştuğunu ve tahta kalıplar
mürekkeplenerek kâğıt veya ipek üze-
rine basıldığını söyledi.

Baskının ilk zamanlar bir tür tanı-
tım, yayma ve çoğaltma aracı olarak
kullanıldığının altını çizen Kıran,

“Baskı sanatının zaman içinde
kulanım alanı genişledi. Özellikle,
Uzakdoğu'da Taoist keşişler tara-
fından yapılan ilk baskılar, kötü
ruhları dağıtmak amacını taşır.
Baskı, 7. ve 8. yüzyıla gelindi-
ğinde resimsel özellikler içer-
meye başlamıştır. Çin'den
Japonya'ya gelen keşişler tara-
fından dinsel propaganda için
bir tür iletişim aracı olarak kul-
lanılırken giderek her alanda
etkileri görülen bir teknik, uy-

gulama ve ifade yolu haline gelmiş-
tir.” dedi.

Hasan Kıran, tarihsel süreç içeri-
sinde baskının ilk sanatsal örnekleri-
nin Japonya'da yapıldığının
bilindiğini ifade ederek, Japonya'da
Ukiyo-E zamanında renkli ahşap
baskının ilgi görmesi ve günlük ya-
şamın birçok alanında kullanılma-
sının, baskının gelişmesine ve
yayılmasını sağladığını kaydetti.

Japon baskı sanatının 20. yüz-
yılın başlarında hızla gelişen
sanat hareketlerinden de etki-
lenerek yeni örneklerle kendi
gelişimini sürdürdüğünü dile
getiren Kıran, şöyle konuştu: “Ge-
lişen teknolojiler düşünce biçimini
zenginleştiriyor. Yeni ifade olanakları,
yeni malzeme ile çeşitli tekniklerin
uygulanmasının ortaya çıkmasına
neden oluyor. Japonya’da çok sayıda
baskı derneği var. Bu derneklerin en

tanınmışı 700 sanatçının katıl-
dığı Ulusal Japon Baskı Der-
neği. 1000 baskı resim
sergileniyor. Derne-
ğin amacı, çağdaş
anlayışta yeni bas-
kılar üreten ulu-
sal ve
uluslararası bir-
çok sanatçıyı
buluşturmak
ve baskı sana-
tının bugünü

ve geleceği ile ilgili sorunları tartış-
maktır”.

Konferans, Kıran’ın katılımcıların
sorularını yanıtlamasının ardından
sona erdi.

Japon ağaç baskı uygulaması

Doç. Dr. Hasan Kıran,
GSF’de öğrenci ve öğretim
üyelerinin katılımıyla
birde Japon ağaç baskı
atölye çalışması gerçek-
leştirdi.

Kıran, uygulama için
Kuzey Japonya’da yetişen
kavak ağaçlarından ya-
pılma özel baskı tahtala-
rını ve el yapımı kağıtları
kullandı. Öğrencilerin de
yardımı ile Japon ağaç
baskı yöntemini öğrenci-
lere ve öğretim üyelerine
gösteren Doç. Dr. Kıran,
baskı sırasında bambu
yapraklarından yapılan

özel fırçaları tercih
etti.

KanBağışıKampanyasıo İktisadi ve İdari Bilimler
Fakültesi0 09:00-18:00
(2Aralık’akadarsürecek.)

TürkKızılayı

3300  KKaassıımm  / Salı

Türkiye Mimarlığı Modernizmin
Yerel Açılımları : Yerel yönetimler
Poster Sunuşlarıo Öğrenci Merkezi Fuaye Alanı 0 09:00 - 18:00
(13 Aralık’a kadar sürecek.)

Mühendislik Mimarlık Fakültesi

11  AArraallııkk  / Çarşamba

AIESEC Eskişehir Uluslararası Staj
Değişim Programı Tanıtımı Amaçlı
Lokal Kongreo Kongre Merkezi Kırmızı Salon0 09:00 - 18:00
AIESEC Eskişehir

44  AArraallııkk  / Cumartesi

Hasan Kıran Baskı Resim Sergisio Kütüphane ve Dokümantasyon
Merkezi Alt Sergi Salonu 0 09:00 - 18:00
(10 Aralık’a kadar sürecek.)

Güzel Sanatlar Fakültesi

2299  KKaassıımm  / Pazartesi

Beden Dili Eğitimio Kongre Merkezi Kırmızı Salon013:00
Çağdaş Eğitim Kulübü

Totlaro Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Oda Tiyatrosu Salonu 019:00
Tiyatro Anadolu

Trombon Resitalio Salon 2003019:00
Devlet Konservatuvarı

24 Kasım Öğretmenler Günü
Kutlamasıo Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Opera ve Bale Salonu010:00 - 12:00
Eğitim Fakültesi

"Erasmus Programı ile Yurtdı-
şına Gidecek Öğrencilere Genel
Bilgilendirme Toplantısı"o Öğrenci Merkezi Salon 2009018:00 - 20:00
Uluslararası İlişkiler Birimi

"Tarihi, Kültürü ve Turizm
değerleriyle UGANDA"o Turizm Araştırma ve Uygulama
Birimi016:00 - 17:00
Turizm Araştırma ve Uygulama
Birimi

Haber Merkezi

� Anadolu Üniversitesi Devlet Kon-
servatuvarı öğretim üyesi Prof. Dr.
Hasan Erkek’in, Boğaç Han adlı oyu-
nunun ilk temsili, yazarın da katılı-
mıyla, 2 Kasım günü Ankara Devlet
Tiyatrosu’nda yapıldı.

Pedagog Yönetmen Dr. Rasim Aşın
tarafından sahneye konulan oyunda,
Orkide Çivicioğlu, Şencan Köymen,
Acan Ağır Aksoy, Osman Batur Keser,
Neriman Kılıç, Ümit Hasret Aslan ve
Zafer Güllü oyuncu olarak görev alı-
yor. Dekor tasarımı Sinan Yardımedi-

ci’ye, kostüm tasarımı Fatma Gör-
gü’ye, ışık tasarımı Mehmet Yaşa-
yan’a, dans düzeni Atila Oğultekin’e,
müzik düzenlemesi ise Acan Ağır Ak-
soy’a ait oyunun dramatörlüğünü
Nurdan Özgür yaparken, Çocuk Geli-
şimi ve Eğitimi Uzmanı Özlem Gökbu-

lut ile Psikolojik Danışman Dr. Fatma
Akfırat danışman olarak yer alıyorlar.

2008 yılında kitap olarak yayımla-
nan Boğaç Han, Ankara Devlet Tiyat-
rosu İrfan Şahinbaş Sahnesi’nde salı
ve perşembe günleri saat 11.00 ve
14.00’de çocuklarla buluşacak.

Doç. Dr. Hasan Kıran kimdir? 

Malatya Doğanşehir’de doğan Hasan Kıran,

İnönü Üniversitesi Eğitim Fakültesi Resim-İş Bölü-

mü’nü bitirdi. Sanatta yüksek lisansını Hacettepe Üni-

versitesi’nde yapan sanatçı, ‘Şamanistik İmgeler

Üzerine Görsel Önermeler’ konulu doktorasını Tokyo

Devlet Sanat Üniversitesi’nde gerçekleştirdi. Sanatçı, Yü-

züncü Yıl Üniversitesi Güzel Sanatlar Fakültesi Resim Bö-

lümü’nde öğretim üyesidir.

Doç. Dr.

Hasan Kıran

Hasan 
Erkek’in
oyunu 
Ankara’da
sahneleniyor

Prof. Dr. 

Hasan 

Erkek

Üç etkinlikle ağaç baskı sanatı
Yüzüncü Yıl Üniversitesi Öğretim üyesi Doç. Dr. Hasan Kıran GSF’ye konuk oldu



S Ö Y L E Ş İAnadoluHaber 7

� Geçen hafta, 24 Kasım Öğretmenler
Gününü kutladık. Öğretmen yetiştiren
bir fakültenin dekanı olarak Öğretmen-
ler Günü için neler söylemek istersiniz?

İnsanlar var oldukça öğretmenlik mes-
leği de yaşayacaktır, çünkü eğitim haya-
tımızın hep içinde. Yaşam şartları değişse
de, teknolojiler ilerlese de, toplumsal ve
kültürel yapılar farklılık kazansa da, in-
sanla eğitimi ayırt etmek olası değildir.
Çünkü öğretmen sadece öğretmez, aynı
zamanda eğitir. Bu sayede toplumsal kal-
kınmaya, bilgi üretimine, demokrasinin
gelişmesine, bireylerin kendilerini ger-
çekleştirmelerine, toplumsal dinamikle-
rin değişimine doğrudan etkisi vardır. Bu
yüzden, 24 Kasım bir sembol olmakla be-
raber eğitim, öğretim ve öğretmenler, gü-
nümüzün ve geleceğin her anında
hayatımızın ayrılmaz bir parçasıdır. 

� Sizce Türkiye’de öğretmenlere verilen
önem ve değer yeterli mi? Emeklerinin
karşılığını gerçek anlamda alıyorlar mı?

Öğretmen ve öğretmenlik, ülkemizde
önemli ve hassas bir konudur.

Özellikle Cumhuriyetle birlikte öğret-
mene temel bir rol verilmiş ve bu rol yıl-
lara göre iniş-çıkışlar gösterse de
günümüzde öğretmenlik çok saygın bir
meslektir. Öğretmenliğin toplumsal sta-
tüsü, yeri ve önemi tartışma konusu bile
olamaz. Doğal olarak, her meslekte ol-
duğu gibi öğretmenlikle ilgili (gerek ata-
malar olsun, gerekse özlük haklarıyla ilgili
olsun) sıkıntılar yok değil. Fakat bunların
aşılmasına yönelik hem bakanlık düze-
yinde, hem de sendikalar düzeyinde ça-
lışmalar yapılmaktadır. 

Biz de öğretmen yetiştiren bir Fakülte
olarak bu dış paydaşlarımızla yoğun bir
iletişim içersindeyiz ve dönem-dönem
ortak çalışmalar gerçekleştirmekteyiz.

� Öğrencilerinizde nasıl bir öğretmen
kimliği olmasını istersiniz?

Fakültemiz neredeyse 30 yıldır öğret-
men yetiştirmektedir. Ülkemizin ve dün-
yanın şartları her gün değişmektedir.
Buradan hareketle biz öğretmen adayla-
rımızı çok yönlü, farklı ve disiplinler arası
bilgileri kendi alanına uygun hale getire-
rek kullanabilme becerilerini geliştirerek
yetiştiriyoruz. Başlıklar halinde verme-
miz gerekirse: 
� Öğretmen, bilgiyi tüm öğrenciler için
ulaşılabilir kılmalı; onların bireysel farklı-
lıklarından yola çıkarak onları farklı yön-
leriyle kabul ederek gerek öğretim,
özellikle de eğitim (yani kişilik ve karakter
gelişimi) yönlerine ağırlık vererek gele-
ceğe hazırlamalıdır. 
� Öğretmen, bildiği konuları öğrenci gru-
buna hangi teknik ve yöntemler kullana-
rak en verimli bir şekilde aktaracağını

bilmeli ve bunu sınıf ortamında etkili bir
şekilde kullanabilmelidir.
� Öğretim amaçlarını nasıl sağlayacağını
bilen öğretmen, öğretim ortamlarını ge-
liştirir ve gerekirse değiştirir ve pedagojik
altyapısına dayanarak ve güvenerek yeni
ortamlar oluşturur. Öğretmen esnek öğ-
retim ortamları yaratan kişi olmalıdır. 
� Öğretmen kendi bilgisi, tavrı, giyim ve
tarzıyla bir model olmalıdır. Öğretmen,
öğretim ortamında bilgisi, zekası, merak
ve heyecanıyla, hoşgörü, anlayış ve saygı
gibi temel değerler üzerine vurguladığı
öğretim ortam ve uygulamalarını sürekli
olarak geliştirmeli ve kendisini de yenile-
yerek gerçek bir öğrenme modeli oluştu-
rabilmelidir. Statik ve durağan değil,
değişken ve esnek olmalıdır. 
� Öğretmen, kendi ortam ve dış paydaş-
lar arasında iletişim ve işbirliği oluştur-
mada öncü bir rol oynamalı ve özellikle
ulusal eğitim politikası oluşturmada,
program geliştirmede ve eldeki kaynak-

ların verimli kullanma-
sında söz sahibi olmalı ve
velilerle kurduğu sağlıklı
ilişkilerle örnek çalışmalar
sergileyebilmelidir.
� Öğretmen daima öğ-
renci başarısını izleyerek
sağlıklı değerlendirme
yapabilmeli. Bunu ya-
parken sonuç odaklı
değil, süreç odaklı
ölçme ve değerlendirme yapmalıdır. Bu-
rada ödev, alıştırma ve proje çalışmala-
rını ön plana çıkarmalıdır. 

� Tam da bu noktada fakültenizin bu
konuda üzerinde çalıştığı ya da uygu-
lanmakta olan bir proje var mı? Yani
öğrencilerinize “nasıl öğretmen olunuru
da” öğretiyor musunuz?

Eğitim Fakültesinin temel mantığı
zaten budur. Yani öğrencilere tüm lisans
eğitimleri süresince her dönem eğitime
girişten, öğrenci psikolojisine, eğitim sos-
yolojisinden rehberlik ve ölçme değer-
lendirmeye kadar bir dizi temel eğitim
dersleri verilmektedir. 

Öğretmenlik bir günde, üç ayda olu-
nacak bir şey değildir. Bu bir süreçtir.
Bina inşa eder gibi, sabırla, her gün bir
tuğla, bir harç koyar gibi öğretmen olu-
nur. Farklı kaynaklarla ve sürekli yenile-
nen bilgilerle beslenir. Bugün “nasıl
öğretmen olunur” gibi kolaycılığa kaçan
hazır bir reçete yoktur. Ancak sürekli ge-
lişim ve eleştirel düşünme ile bilgi süre-

cini tetikleyerek yeni bilgi-
lere ulaşarak bu meslek ge-
lişir. 

Fakültemizin yaptığı bir-
çok proje var. Örneğin, Özel
Eğitim (işitme engelli, zihin
engelli ve üstün zekalılara)
yönelik uygulamalı projelerimiz büyük
bir başarıyla sürdürülmektedir. 

� Peki, sizce öğretmenlik de sanat gibi
doğuştan bir yetenek veya yatkınlık mı
istiyor yoksa sonradan öğrenilip başarılı
bir öğretmen olunabilir mi? 

Her alanda olduğu gibi öğretmenlik
mesleği de bir süreçtir. Kimse doğuştan
öğretmen, ya da şair değildir. Üç günde
de ne öğretmen, ne de şair, ya da yazar
olunmaz.  Bu tek başına bir olgu da de-
ğildir. 

Öğretmen öncelikle öğretmenlik mes-
lek bilgisi ile donatılır. Sonra ona eğiticilik
ve öğreticilik bilgisi verilir ve en son da

genel kültür bilgisi ile öğretmen mesle-
ğine başlayacak noktaya gelir. Ancak bu-
rada öğretmen her şeyi tek başına yapan
bir “Süpermen” değildir ve olamaz da.

Ona yardımcı olacak rehberlik uz-
manları, eğitim yöneticileri, sanat eği-
timcileri, ölçme ve değerlendirme
uzmanlarıyla, özel eğitim uzmanları da
onun yanında olmalıdır. Bu bir takım
oyunudur ve öğretmen bu takımla çalış-
tığı takdirde başarılı olur, yoksa tek ba-
şına bir noktaya kadar gider ve orada
tıkanır kalır. Öğretmenlerimizin sürekli
hizmet içi eğitimler verilerek bilgileri gün-
cellenmeli ve yaratıcı düşünme yetenek-
leri geliştirilmelidir.

Bunun için; eğitim felsefesi doğru se-
çilmeli ve yapılandırılmalıdır. Amaçlar
net ve doğru tespit edilmelidir. Bilgiyi
ulaşma, problem çözme, fırsatları görme,
özgünlük, özgürlük, öğrenmeyi öğrenme,
okuma, araştırma gibi alışkanlıklar mut-
laka kazandırılmalıdır. Şu an binlerce
genç öğretmen işsiz ve atama bekliyor,

öyle ki yıllardır atanamayan öğ-
retmenler var. Bu konuda söyle-
yecek bir şeyler olmalı.

Yurtdışındaki uygulamalara baktığımız
zaman dünyanın her yerinde öğretmen
atama konusunda bazı sıkıntılar yaşan-
dığını görüyoruz. Amerika’da, Al-
manya’da, Finlandiya’da Kanada ve
Avustralya’da da atamalarda ya genel
sınav uygulanmakta veya yüksek notu
olanlar atanmakta, ya da daha üst eğitim
almış olanlara  (yüksek lisans, yada dok-
tora yapmış olanlara) öncelik tanınmak-
tadır. 

Ülkemizde de KPSS puanına göre
atama yapılmaktadır. Buradan hareketle
birkaç yıl atama bekleyen öğretmen ar-
kadaşlarımız da olduğu bir gerçek, ancak
öğretmen sayısı ülkemizin nüfusuna
göre bence hala yetersiz ve bu yüzden
atama bekleyen arkadaşlarımızı yeni bir
yapılanma, ya da uygulama çerçevesi
içersinde öğretmenliğe bir an önce atan-
malıdırlar, çünkü onları köylerde, kasa-
balarda, mezralarda dört gözle bekleyen
ve yollarını gözleyen binlerce öğrencileri
vardır. Bu tabii ki bir kadro sorunudur,
ancak ülkemiz bu sorunu çözecek zen-
ginlik ve güçtedir. 

� Türkiye’de eğitim fakülteleri
gereğinden fazla mı? 

Bence, hayır. Sohbetimizin başın-
dan beri öğretmenlik mesleğinin ülke

kalkınmasında ne derece ha-
yati bir rol oynadığını aktar-
maya çalışıyoruz. Bugün
ülkemizin birçok büyüklü-kü-
çüklü-üniversitelerinde Eğitim
Fakültesi olması ve oralarda
iyi bir eğitim ve öğretimin ol-
ması şartıyla olumlu gelişme-
dir. 

Daha önce de söyledik: Öğ-
retmen sadece öğrencilere yö-
nelik çalışmıyor. Yetişkin
eğitiminde de etkin rol alıyor.
Hele son yıllarda slogan haline
gelen “Ömür boyu öğrenme” çer-

çevesi içinde öğretmen aynı zamanda
yetişkin eğitiminde de çevre eğitiminde
de etkili olacağı düşünülürse yeni Eğitim
Fakültelerinin kurulmasına, ya da mezun
sayısının çokluğu olumsuz geliş-
meler değildir. 

� Siz Türkiye’deki fakültelerle
kıyasladığınızda Anadolu Üniver-
sitesi Eğitim Fakültesini nasıl değer-
lendirirsiniz? 

Anadolu Üniversitesi Eğitim Fa-
kültesi günümüzde Türkiye’nin en
seçkin ve en başarılı Eğitim Fakülte-
leri arasında yer almaktadır. Bunu
nasıl anlıyoruz? Öncelikle girdiler
bunu doğrulamaktadır. Son yıllarda
Fakültemizi tercih edenler arasında
Türkiye derecesi yapmış öğrenciler
vardır. Ayrıca, programları tercih eden
öğrencilerin puan ortalamaları, Fakül-
temize çok nitelikli öğrenciler geldiğini
doğrulamaktadır. Aynı zamanda çıktı-
larımız Türkiye’deki öncü konumu-

muzu onaylamaktadır. Öğretim eleman-
larımızın niteliği; ulusal ve uluslararası bi-
limsel ortamlarda sergiledikleri başarılar;
Fakültemizde yürütülen projeler ve buna
bağlı olarak ortaya çıkan sonuçların, yine
Fakültemiz ortamındaki uygulanması ve
sonuç itibariyle Eğitim Fakültemizin ulu-
sal ve uluslararası alandaki etkililiği ona
olan güveni arttırmakta ve kurum olarak
varlığını sürdürmede ivme ve güç ver-
mektedir. 

� Son olarak, başöğretmenleri Atatürk
olan öğretmen adaylarına ne söylemek
istersiniz, sizce nasıl bir yol izlemeliler?

Küreselleşen dünyada teknoloji ve bil-
ginin yön verdiği yeni gelişmeler yaşan-
maktadır. Ortaya çıkan bu yeni durum
kendi paradigmalarını da oluşturmak-
tadır. Artık dünya bilginin en büyük güç
ve sermaye kabul edildiği bir dünyaya
dönüşmektedir. Bu dünyada bilgili, eği-
timli ve nitelikli insan gücü gündelik ha-
yata “bilgi” sayesinde şekil verecektir.

Bilgi yeni bilgileri de üreterek 21. yüz-
yılın öğretmeni değişimlere ayak uydu-
ran, demokratik, sorunları çözen, farklı
alanlarla kendi alanını birleştirerek di-
siplinler arası çalışabilen, geleceğe şekil
veren “toplum mühendisi” olma kimli-
ğini kazanmıştır. Böyle olunca bireysel
ve toplumsal yaşam, bilgi ve eğitimin
önderliğinde şekillenecektir.

Eğitime yapılan her yatırımın ekono-
mik gelişmeye ve insan kalitesindeki iyi-
leşmeyi doğrudan etkileyen en önemli
etken olduğu artık bilinen bir iktisadi
gerçektir.  Aradaki bu bağ görevi ise yine
öğretmene düşmektedir. 

Öğretmen bilgiye ulaşmanın yollarını
gösterecek olan bir rehber; öğrencisinin
yaratıcı düşüncelerini ortaya çıkarma-
sını sağlayacak olan, sorgulamayı, araş-
tırma ve uygulama yapmayı öğreten ve
bunun için motivasyonu arttıran bir
uzman konumunda olacaktır. Bu sa-
yede toplumumuz “bilgi toplumu” ha-
line gelecektir.   

� Geçtiğimiz hafta öğret-
menler günü kutlandı. Ana-
dolu Haber olarak geleceğin
öğretmenlerini yetiştiren Eği-
tim Fakültesi Dekanı Prof. Dr.
Yüksel Kocadoru ile öğret-
menlik mesleği ve sorunları
hakkında konuştuk.

Arif Anbar

Bugün “nasıl öğretmen olunur” gibi ko-
laycılığa kaçan hazır bir reçete yoktur.
Ancak sürekli gelişim ve eleştirel dü-
şünme ile bilgi sürecini tetikleyerek yeni
bilgilere ulaşarak bu meslek gelişir. 

‘İnsanlar var oldukça öğretmenlik 
mesleği de yaşayacaktır’ Eğitim Fakültesi Dekanı Prof. Dr.

Yüksel Kocadoru: 

Editör: Araş. Gör. Çağdaş CEYHAN
Tasarım: Evren TÜRKGELDİ



� Üniversitemizin yemekhanesi-
nin öğrenciler için büyük bir avan-
taj olduğunu düşünüyorum.
Yemekler hem protein ve karbon-
hidrat açısından zengin hem de
fiyat gayet uygun. Yemekhanenin
hizmet süresi bir saat daha uzun
olsa çok iyi olur. Bu uygulamala-
rın şehir dışından gelen öğrenci-
lerin kahvaltı ve akşam
yemekleriyle desteklenmesini is-
tiyorum. Ayrıca rezervasyon yaptırdığımız günlerde de ye-
mekhaneden faydalanabilmek istiyoruz. 

� Düşük fiyata bu kadar lezzetli
yemeklerin verilmesi öğrenciler
açısından çok güzel bir imkan.
Ders saatlerimin çakışması se-
bebiyle uzun zamandır yemek-
haneden yararlanamıyorum.
Ancak çevremdeki insanlardan
duyduğum kadarıyla herkes
yemekhaneden ve yemekler-
den memnun. Diğer üniversite-
lerin yemekhanelerinin
uyguladığı fiyatlar düşünülünce Anadolu Üniversitesi’nin
bize gerçekten çok güzel bir fırsat sunduğunu görebiliriz.
Bu imkan için teşekkürler. 

� Yemekhane oldukça ucuz ve
lezzetli yemekler veriyor. Bu
durum beni oldukça memnun edi-
yor. Ama otomasyonu her defa-
sında kaçırıyorum. Eskiden
otomasyon yaptırmak biraz daha
kolaydı. Şimdi haftanın belirli
günlerinde otomasyon yapabili-
yoruz ve bu durum öğrencileri
biraz zorluyor. Otomasyonu ka-
çırdığım için defalarca yemekha-

neye gidemediğim oldu. Bunun dışında her şey güzel.
Yemekler sağlıklı ve lezzetli. Yemekhane oldukça temiz. 

� Yemekler gayet güzel, üniversi-
tenin yemekhanesinden oldukça
memnunuz. Fiyatı da gayet uygun
ama rezervasyon yaptırmak sorun
oluyor bizler için. Rezervasyon yap-
tırdığımız gün içinde ücretini öde-
mek biraz güç oluyor. Bunun
yerine bir gün süre verilse bizler
için daha kolay olur. Ayrıca yemek
almak için çok sıra bekliyoruz. Bu
da zaman kaybına neden oluyor. Yemekhanenin kapasitesi
arttırılsa daha iyi olacak. Ayrıca yemekhanenin öğrenci sayı-
sına göre küçük olması havasız olmasına da yol açıyor. Bu ne-
denden dolayı daha büyük bir yemekhane açılmasını veya
kapasitesinin artırılmasını istiyorum.

Musa Gündüz   Yunusemre Meslek Yüksekokulu

� Üniversite yemekhanesini be-
ğeniyorum çünkü bir lira vererek
karnımızı doyuruyoruz. Yemekha-
nede gördüğüm tek sorun sıranın
çok uzun olması. Zaman zaman
derse yetişme sorunu ile karşı
karşıya kalıyoruz. Ayrıca yemek-
hanenin kullanımının sadece
hafta içi ile sınırlı olmamasını is-
terdim. Hafta sonu da yemek yi-
yebilirsek bizler için daha iyi
olacağına inanıyorum.

� Anadolu Üniversitesi yemek-
hane konusunda gayet başarılı
ve ekonomik. Bir liraya yemek
yemenin bütün öğrenciler için
hesaplı olduğunu düşünüyorum.
Temizlik konusunda aşçılar daha
dikkatli olmalı bence. Tabii bu
konuda yönetimin tutumu da ol-
dukça önemli. Öğrencilerin ço-
ğunluğunun yemekhaneden

memnun olduklarını düşünüyorum. Yemek
sırasında oluşan kuyruktan bunu anlayabiliyoruz. Yemek-
ler ve tatlılar oldukça güzel. Bazen yetmiyor fakat yine de
memnunum yemekhaneden.

� Uzun zamandan beri gitmediğim
için açıkçası yemekhane ile ilgili
pek fazla bilgim yok. Ders saatle-
rimin yemek saatiyle çakışması
nedeniyle gidemiyorum yemekha-
neye. Gittiğim zamanlarda da çok
fazla sıra beklemek zorunda kalı-
yorum. Bu yüzden yemekhaneye
gitmek yerine öğle yemeğini abur
cuburla geçiştirmek zorunda ka-
lıyorum. Sıra bekleme sorunu ol-

masa aslında güzel bir uygulama. Öğrenciler için oldukça
ekonomik. Bir liraya hiçbir yerde yiyemeyeceğimiz yemekleri
yiyebilme imkanı sunuluyor bizlere.

Vural Çakırlar   İletişim Bilimleri Fakültesi

� Anadolu Üniversitesi’ne yakışır
bir yemekhane bence. Özellikle fi-
yatı mükemmel. Yemeklerin lez-
zeti de oldukça güzel. Karnımız
bir hafta boyunca güzelce doyu-
yor. Tek sorun uzun kuyruklar.
Üniversitede her yıl artan öğrenci
sayısı sebebiyle çok sıra bekliyo-
ruz. Aslında öğrenci sayısıyla
doğru orantılı olarak yemekha-
nenin kapasitesinin artırılması
bizler için daha iyi olur. 

Ezgi Çelik   Fen Fakültesi 

� Yemekhanede çok fazla sıra
bekliyoruz. Yemekler de az ve lez-
zetli değil. Bu yüzden gitmeyi
fazla tercih etmiyorum. Hazırlık
okurken tavuktan zehirlendiğim
için yemekleri artık korkarak ye-
mekteyim. Yemekhaneyi tercih
etmememdeki diğer bir sebep de
budur. Bence yemek kalitesi ar-
tırılmalı gerekirse aşçılar değiş-
tirilmeli. Otomasyon ise diğer bir
sorun. Otomasyonu haftanın belirli günlerinde yapabiliyo-
ruz. Kaçırdığım için defalarca yemekhaneye gidemediğim
oldu. Bu sebeplerden dolayı yemekhaneyi tercih etmiyorum.

Gökhan Köroğlu   T.O.İ.Y.O.

� Okulun yemekhanesinde
yemek yemeyi tercih ediyorum.
Yemekhaneyi tercih etmemde ye-
meklerin taze ve lezzetli olması,
kalorilerinin hesaplanması ve
günlük bir lira olması en büyük
etken. Derslerimin hazırlık oku-
yan arkadaşların çıkışına denk
gelmemesi ve sıra beklememem
yemekhaneyi tercih etme se-
beplerimden bir diğeri. Ayrıca

öğrenci işçi arkadaşların yemekhaneyi temiz tutuyor olma-
larından da çok memnunum. Genel olarak yemekhaneden
ve yemeklerden memnunum bu yüzden yemekhanede
yemek yemeyi tercih ediyorum.

Suat Çetin   Eğitim Fakültesi

� Yemekhaneden çok memnu-
nuz. Bir liraya hiçbir yerde yemek
yiyemeyiz. Örneğin Yemek Dün-
yası’nda aynı yemek, hatta daha
kötüsü dört lira. Ayrıca ders saat-
lerimize çok uygun yemek vakit-
leri. Diğer öğrenci arkadaşlarımız
her konuda şikayet edecek bir
şeyler buldukları için elindekile-
rin kıymetini bilmiyor. Sadece
hazırlık okuyan arkadaşların

yemek yemek için koşturduklarına ve çok sıra beklediklerine
üzülüyorum. Fakat biz de o yollardan geçtik. Kaynaşmaları
için iyi bir fırsat olduğunu düşünüyorum.

Abdülkadir Kazal  Sivil Havacılık Yüksekokulu

Mehmet Sıddık Ergün   İ.İ.B.F

� İlk defa bugün gittim yemek-
haneye. Hiç sıra beklemeden ye-
meğimi yedim. Diğer arkadaşlara
göre daha şanslıydım bu konuda
çünkü diğer arkadaşlarım çok
sıra beklediklerini söylüyorlar.
İlk gidişimdi fakat bundan sonra
hep gitmeyi düşünüyorum
çünkü çok memnun kaldım ye-
mekhaneden. Yemekler sıcak ve

lezzetliydi. Ekmekler tazeydi. Çorbasından tatlı-
sına kadar çeşit sunuluyor bizlere ve hepsi de çok lezzetli.
Fiyatı ise çok ekonomik. Sadece bir liraya bütün bu saydık-
larımı yiyebiliyoruz. Dışarıda bu fiyata böyle bir yemek yi-
yebileceğimizi sanmıyorum. Gayet memnun kaldım.
Anadolu Üniversitesi öğrencilerine sunabileceği en güzel
hizmeti sunmuş. 

Bekir Kaya   Sivil Havacılık Yüksekokulu

AnadoluHaber

Selen Çelik   Güzel Sanatlar Fakültesi

Özge Arslan   Mühendislik Mimarlık Fakültesi 
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Döne Bulut   Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu

� Bence kampuste bulunan en
gerekli şey yemekhane binası. Bu
kadar az bir ücret karşılığı bu
kadar lezzetli ve sağlıklı yemek-
leri her yerde bulamıyoruz. Ama
talebin çok fazla olması bizim
açımızdan sıkıntılı bir durum.
Kimi zamanlar yemek almaya
sıra gelmeden geri dönüyoruz.
Diğer bir sıkıntı ise otomasyon
sistemi. Bu kullanışlı bir yenilik

gibi görünse de aslında biraz kullanışsız. Çünkü bu du-
rumda da sıralarda yığılma oluyor. Hatta cuma günü kart
alamadığı için bir sonraki hafta yemek yiyemeyen birçok
öğrenci var. Aslında tüm bunlar yemekhanenin kapasitesi-
nin artırılmasıyla çözülebilecek problemler.

Murat Güleryüz   İletişim Bilimleri Fakültesi 

Yemekhaneden memnun musunuz?

Halim Furkan   Beden Eğitimi ve Spor Y.O.


